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Špindlerův Mlýn otevírá drahé brány. Na Vánoce je vyprodáno, ale podnikatele trápí 

nejistota URL  
e15-premium.cz | 10.12.2022 | Rubrika: e15.cz | Autor: Lucie Staňková  

... hektický. Všichni jsou nervózní, jestli se to stihne. Vánoční prázdniny udělají čtvrtinu tržeb, takže kdyby 

vypadly, byl by to problém,“ říká ředitel Asociace horských středisek a dlouholetý obyvatel Špindlerova Mlýna 

Libor Knot. Letošní nervozitu umocňují předcházející covidové roky.... 

Ranní vysílání  
ČT 24 | 10.12.2022 | Zpráva: 1 | Sledovanost pořadu: 0  

... dětí a mládeže od 22. ledna Světový pohár potom dvacátého osmého a 29. ledna. Já se prozatím loučím s 

panem hronešem a a vítám druhéhoá a tím je Libor knot přece ta asociace horských středisek horská střediska 

letos z mnoha úhlů pohledu čeká náročná sezóna společnost bojuje s inflací... 

Jaká bude lyžařská sezóna?  
ČT 24 | 11.12.2022 | Zpráva: 9 | Sledovanost pořadu: 0  

Vendula HORNÍKOVÁ, moderátorka--------------------A teď zamíříme do hor. Libor Knot, ředitel Asociace horských 

středisek, je s námi ve vysílání a i vás zdravím, i vám přeji hezký večer.Libor KNOT, ředitel Asociace horských 

středisek--------------------Dobrý večer... 

Kateřina Neumannová: České hory jsou pro všechny URL  
e-news.cz | 12.12.2022 | Rubrika: Rozhovory | Autor: Renáta Lucková  

Rozhovor s KATEŘINOU NEUMANNOVOU, prezidentkou Asociace horských středisek a vrcholovou 

sportovkyní.Kateřina Neumannová je prezidentka Asociace horských středisek (AHS), olympijská vítězka a 

mistryně světa v běhu na lyžích, bývalá česká reprezentantka v běhu na lyžích a... 

  

Plná znění  

 
 

Špindlerův Mlýn otevírá drahé brány. Na Vánoce je vyprodáno, ale podnikatele trápí 

nejistota URL  
e15-premium.cz | 10.12.2022 | Rubrika: e15.cz | Autor: Lucie Staňková  

Po dvou pandemií pošramocených letech se české hory opět připravují na plnohodnotnou sezonu. První 

sjezdovky se druhou prosincovou sobotu otevřou také ve Špindlerově Mlýně. Na nejprestižnější zimní adresu by 

jej však před začátkem byznysově nejdůležitější části roku tipoval sotvakdo. Prázdné ulice a zavřené podniky se 

https://newtonone.newtonmedia.eu/cs-CZ
https://www.e15.cz/reportaze/spindleruv-mlyn-otevira-drahe-brany-na-vanoce-je-vyprodano-ale-podnikatele-trapi-nejistota-1395450
https://e-news.cz/rozhovory/katerina-neumannova-ceske-hory-jsou-pro-vsechny/
https://www.e15.cz/reportaze/spindleruv-mlyn-otevira-drahe-brany-na-vanoce-je-vyprodano-ale-podnikatele-trapi-nejistota-1395450
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ale brzy zaplní nedočkavými hosty. Ti se ale musejí připravit na dražší dovolenou než obvykle. Podniky musejí 

chtě nechtě zdražovat. 

 

V den, kdy do Špindlerova Mlýna přijíždím, zbývají do zahájení zimní sezony čtyři dny. Město namísto skibusů 

křižují nákladní auta zavážející restaurace a kavárny před sobotním otevřením. Některé podniky jen doplňují 

zásoby, aby byly připravené na příval hostů. Většina je ale ještě z období mimo sezonu zavřena a majitelé až teď 

v tichosti připravují prochladlé podniky na víkend. 

 

„Prosinec je vždycky hektický. Všichni jsou nervózní, jestli se to stihne. Vánoční prázdniny udělají čtvrtinu tržeb, 

takže kdyby vypadly, byl by to problém,“ říká ředitel Asociace horských středisek a dlouholetý obyvatel 

Špindlerova Mlýna Libor Knot. Letošní nervozitu umocňují předcházející covidové roky. Pandemie nejenže 

provoz hotelů, restaurací a sjezdovek na několik měsíců úplně zastavila, ale vyvolala i další změny. 

 

„Nadcházející sezona je pro nás velkou neznámou. Musíme velmi opatrně pracovat s cenovou politikou. Na 

jedné straně nás rostoucí náklady tlačí ke zdražování, dražší jsou energie i personál. Na straně druhé panuje 

obava z nižší poptávky, takže musíme být opatrní,“ říká Aleš Podstata, který spolu s bratrem vede hotýlek s 

jedenácti pokoji přímo v centru Špindlerova Mlýna. 

 

Covidové roky proměnily chování i složení klientely. Malé hotely a penziony hostící spíše rodiny a menší 

skupinky lidí střední třídy sice mají vánoční svátky i populární únorové termíny většinou obsazeny, ale čeština se 

po chodbách tentokrát neponese. 

 

„Od českých klientů chodí relativně málo rezervací, odteď do konce března jsou to pouze jednotky. Je znát 

opatrnost, a proto nerezervují s velkým předstihem a nechávají to na poslední chvíli. Jádro tvoří Němci, Poláci a 

trochu i Dánové,“ říká Podstata. 

 

Velké hotely usazené ve svazích nad městem ovšem české hosty nepostrádají. Cílí na bohatší klientelu, na 

kterou současná ekonomická situace méně doléhá. „Během covidu jsme se přeorientovali pouze na českou 

klientelu. Na příští rok se nám ale začínají znovu rozbíhat rezervace jak na německé prázdniny, tak už i na 

holandské nebo dánské, což je pozitivní,“ potvrzuje vracející se zájem zahraničních hostů obchodní ředitelka 

Harmony Club Hotelu Špindlerův Mlýn Jitka Hronešová. 

 

33 

fotografií 

 

O obsazenost hotelu se proto v nadcházející sezoně neobává. Věří, že podobně jako v těch předešlých 

plnohodnotných se bude pohybovat mezi devadesáti a sto procenty. I díky tomu by měl hotel letošní zdražení 

nákladů ustát. 

 

„Nervozita panovala především do chvíle zastropování cen energií, které vláda oznámila teprve nedávno. Takže 

se nám špatně plánovalo. I tak jsme ale nedokázali přenést do cen veškeré zdražení, protože prodáváme až s 

ročním předstihem,“ vysvětluje Hronešová, proč hosté oproti předchozím sezonám připlatí 12,5 procenta. 

 

Podobnou změnu klientely pozoruje ředitel Marian Novotný na Orea Resortu Horal. Zastoupení Čechů je teď 

kolem sedmdesáti až osmdesáti procent a potvrzuje tak rozdílnost smýšlení jednotlivých skupin klientů. „Pro 

penziony to teď bude těžké a myslím, že to oddělí ty, které to dělají dobře, od těch špatných. Budou muset jít 

daleko víc s dobou, nabízet se přes různé kanály a dostatečně se prezentovat, aby nalákaly zákazníky,“ říká 

Novotný. 

 

Přizpůsobit se musel i jeho hotel, potvrzuje, že se požadavky klientů změnily. „Český národ zpohodlněl, chce víc 

odpočívat. Takže rozhodujícími parametry jsou spa, kvalita ubytování a atraktivita okolí. I proto jsme do wellness 
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prostor investovali skoro sedmdesát milionů korun,“ uvádí ředitel Horalu. Investice se ale podle něj jednoznačně 

vyplatila. Spa je navíc tahounem pro hosty i mimo hlavní sezonu. 

 

Nervozita ze začátku sezony panuje i v lyžařském areálu. Právě na něm je závislý byznys nejen v samotném 

Špindlerově Mlýně, ale v celém údolí. Každá koruna utržená ve Skiareálu přinese sedm korun utržených v 

restauracích, hotelech a obchodech v okolních obcích. Připravit sjezdovky na otevírací víkend, někdy dokonce i 

na tak důležité vánoční svátky, je pro obsluhu areálu stále větší výzva. Od rána proto na svazích kmitá několik 

roleb, které rozmisťují po svahu technický sníh. 

 

„Už nejsme závislí jako dřív jen na tom, jestli napadne. V podstatě všichni už dnes používají technické 

zasněžování. Takže stačí osm až deset dní mrazů a jsou schopní perfektně připravit areál. Tady ale řešíme potíž 

s nedostatkem vody,“ vysvětluje Knot. Tu je ve Špindlerově Mlýně možné odebírat jen z potoků, u kterých je 

omezeno množství odebírané vody a limitem je také aktuální průtok. „Pokud se nesejdou mráz a příznivé vodní 

podmínky, tak nezasněžíte,“ dodává Knot. 

 

Ale i letos se podle marketingového ředitele Skiareálu Špindlerův Mlýn Adama Svačiny stihne příprava alespoň 

jedné sjezdovky. Na sobotním otevření se lyžaři projedou po modré sjezdovce Turistická. Další víkendy už pak 

mají mít díky předpovídaným mrazům připravené další sjezdovky. Udržet je v provozu ale bude kvůli vyšším 

cenám energií násobně dražší. 

 

„Ceny elektrické energie nás ovlivňují výrazně. V porovnání s předchozími roky, kdy nás elektřina vyšla zhruba 

na patnáct milionů korun, letos to bude zhruba padesát milionů za sezonu. Nejvíc se do ceny propisuje provoz 

lanovek, které se teď spustí a jedou nepřetržitě až do dubna,“ srovnává Svačina. Skiareál je navíc odkázaný na 

spotové ceny elektřiny, které se mění z hodiny na hodinu. 

 

„Ani jeden z našich dosavadních dodavatelů energií nám nedokázal garantovat cenu. Takže se každý den 

podíváme na ceny na 24 hodin dopředu a podle nich plánujeme zasněžování a další provoz,“ vysvětluje šéf 

marketingu v areálu nejistotu týkající se provozních nákladů. Ani Skiareál ale nepřenesl celé zdražení nákladů 

do ceny skipasů. „To by bylo pro návštěvníky nepřijatelné. Takže je už nyní jasné, že tuto sezonu uzavřeme s 

horším výsledkem než ty předchozí,“ dodává Svačina. 

 

Stejně jako v předchozích letech bude areál používat flexibilní ceny skipasů, které startují na šesti stovkách na 

den. Lyžařům se pak prodraží podle období, zájmu, počasí nebo množství dostupných sjezdovek. U oblíbených 

termínů tak s jistotou přesáhnout tisíc korun na den. 

 

I přesto se hoteliéři neobávají, že by klienty ve velkém zlákalo lyžování na rakouských sjezdovkách, kde se ceny 

pohybují v přepočtu jen o sto až dvě stě korun výše. U rodin a byznysmenů vyrážejících na pravidelnou 

víkendovou „lyžovačku“ budou podle nich české hory stále vítězit. 

 

Foto 1: Skiareál Špindlerův Mlýn se 

 

připravuje na zimní sezonu. / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 2: Do ní podniky vstoupí s vyššími cenami a opatrnějšími zákazníky. / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 3: Ulice města jsou před zahájením sezony prázdné. / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 4: Řada podniků je dokonce zcela zavřená. / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 5: Řada podniků je dokonce zcela zavřená. / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 6: Na sezonu se už připravují všichni. Tady například znovu ověšují podnik cedulemi. / E15 Michaela 

Szkanderová 

Foto 7: Otevřené podniky jsou téměř prázdné. Na obědě jsem v restauraci většinu času sama. / E15 Michaela 

Szkanderová 

Foto 8: Opuštěné je prozatím i oblíbené Bogner Café. / E15 Michaela Szkanderová 
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Foto 9: Opuštěné je prozatím i oblíbené Bogner Café. / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 10: Vše se naplno rozjede až druhou prosincovou sobotu. / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 11: Jedinými souputníky v ulicích jsou děti jdoucí ze školy, které táhnou batožinu na bobech za sebou. / 

E15 Michaela Szkanderová 

Foto 12: Pár se zajímá o stánek s trdelníky. / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 13: Ve městě je zatím klid. / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 14: Špindlerův Mlýn prozatím trápí nedostatek sněhu. / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 15: Špindlerův Mlýn prozatím trápí nedostatek sněhu. / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 16: Ve skiareálu využívají každou volnou cvhíli k zasněžování. / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 17: Skiareál Špindlerův Mlýn / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 18: Sjezdovkáři bojují s nedostatkem vody na zasněžování. / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 19: Na otevření bude alespoň jedna sjezdovka připravena. / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 20: Na otevření bude alespoň jedna sjezdovka připravena. / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 21: Další víkendu už by neměl být se sněhem problém. / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 22: Další víkendu už by neměl být se sněhem problém. / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 23: Další víkendu už by neměl být se sněhem problém. / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 24: Další víkendu už by neměl být se sněhem problém. / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 25: Další víkendu už by neměl být se sněhem problém. / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 26: Výhled z hotelu Orea Resort Horal / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 27: Ředitel hotelu Orea Resort Horal Marian Novotný / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 28: Hotel už je připravený na vánoční příval hostů. / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 29: V minulých letech prošel rekonstrukcí, díky které má nyní i rozsáhlé spa. / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 30: Rodinný hotel Erika stojí přímo v centru Špindlerova Mlýna. / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 31: Rodinný hotel Erika vede Aleš Podstata (vpravo) se svým bratrem. / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 32: Ředitel Asociace horských středisek Libor Knot / E15 Michaela Szkanderová 

Foto 33: Obchodní ředitelka hotelu Harmony Jitka Hronešová / E15 Michaela Szkanderová 
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Jolka Krásná, moderátorka  

Postupně lyžařská sezóna přispělo k tomu i počasí v posledních dnech, kdy teploty pod bodem mrazu a sněžení 

samozřejmě na hory patří díky tomu mohli provozovatelé skiareálu intenzivně zasněžovat Česko ale čeká o 

víkendu a na začátku příštího týdne ještě výraznější nová a sněžení pokrývka by se měla objevit hlavně na 

horách na severu východě a taky severovýchodě země už dnes například na hřebenech Krkonoš leží na 40 cm 

sněhu, a právě do nejvyšších českých hor se teď podíváme živě je tam kolegyněe Kateřina bibanovářino dobré 

ráno ve Špindlerově Mlýně dnes zahajují lyžařskou sezónu tak, kolik kilometrů sjezdovek pro první lyžaře tam 

připravili? 

 

mluvčí  

Dobré ráno. Tady ve Špindlerově Mlýně se Lisa lyžuje na dvou sjezdovkách ve Svatém Petru na modré a na 

Hromovce celkem jsou to asi 2 km a 700 m celý lyžařský areál ve Špindlerově Mlýně je ale zhruba 10× větší, kdy 

otevřou i další části, jaké jsou teď sněhové podmínky a jaký čeká Špindlerův Mlýn letos sezóna to všechno 

postup probereme s ředitelem zdejšího skiareálu René hronošem tady mým prvním hostem. Dobrý den dobré 

ráno. 

 

Dobré ráno, vítejte ve Špindlu. 
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Jaké jsou teď aktuálně sněhové podmínky na sjezdovkách tady ve Špindlu. 

 

Já jsem si byl dát ráno jednu jízdu na modré sjezdovce zmiňované a ten mix technického a přírodního sněhu, 

který nám připadnul v posledních dnech je musím říct vynikající je tam zhruba 30 40 cm sněhová pokrývka 

uježděná a na to, že je začátek sezóny a na to, že v podstatě v pondělí jsme tady ještě sekali trávu na 

sjezdovkách. Musím říct, že ty podmínky jsou vynikající. Vy 

 

Kateřina Bibenová, redaktorka  

už jste to zmínil ještě v pondělí to vypadalo relativně blbě původně jste plánovali začít lyžovat už v pátek 

nakonec je to až v sobota tak, jaké byly teďka ty poslední dny, jak vám to pomohlo v tom, že jste mohli 

zasněžovat a jaký je výhled samozřejmě. 

 

René Hroneš, Skiareál Špindlerův Mlýn  

Tak s příchodem toho mrazu a s příchodem teplot pod nulou se jsme se rozhodli právě spustit až dnes, protože 

jsme potřebovali ještě dnešní noc ale předpověď na příští dny je vynikající od dnešního večera v podstatě od 

zítřka máme několik dnů před sebou, kdy jsou teploty kolem 10 stupňů pod nulou, což je ideální na zasněžování 

my už v tuto chvíli intenzivně zasněžujeme na straně Medvědín na straně horních Míseček a o příštím víkendu 

pustíme do provozu i další část střediska tak, abychom se dostali někde k 10 km. 

 

Kateřina Bibenová, redaktorka  

Pojďme, tedy na to, jaká bude letos sezóna pro Špindl bude v několika úhlech pohledu speciální hostíte totiž 2 

velké sportovní akce na konci ledna olympiádu dětí a mládeže a Světový pohár, jak se na to chystáte? 

 

mluvčí  

Je to tak ty akce jsou poměrně velmi blízko na sebe navazující v druhé polovině ledna se tady uskuteční tyhle ty 

2 velký akce. Olympiáda dětí a mládeže bude na straně Medvědína a na straně horních Míseček my tuhle akci 

bereme jako smrtelně vážně podporujeme ji maximálně možným způsobem, protože to je přesně ta platforma, 

na které se budou profilovat. Noví talenti noví reprezentanti je to akce, která přivede stovky až tisíce dětí k 

lyžování následně se zraky lyžařského světa upřou tady na sjezdovku za mnou ve Svatém Petru na konci ledna, 

kde se uskuteční Světový pohár v lyžování žen, a právě takový přechod toho, že skončí olympiáda a ty nejlepší 

nejlepší děti nejlepší budoucí hvězdy budou moci sledovat hvězdy stávající světovýho lyžování. Vidíme jako 

takovou linku toho, že to lyžování má v Čechách budoucnost a bude mít o to zájem. 

 

Kateřina Bibenová, redaktorka  

Já moc děkuju ještě dodám olympiáda dětí a mládeže od 22. ledna Světový pohár potom dvacátého osmého a 

29. ledna. Já se prozatím loučím s panem hronešem a a vítám druhéhoá a tím je Libor knot přece ta asociace 

horských středisek horská střediska letos z mnoha úhlů pohledu čeká náročná sezóna společnost bojuje s inflací 

je uprostřed energetické krize. Zároveň se vzpamatovává ještě z těch sezón covidových. Pojďme tedy nejprve 

na nárůst cen energií, jak tohle ovlivnilo sezónu a vůbec její přípravu. 

 

mluvčí  

Dobré ráno, tak máte pravdu samozřejmě ta situace okolo nás není jednoduchá, ať už je to energie nebo inflace, 

co se týče té vaší otázky, tak samozřejmě energie jsou velký problém. Naštěstí teda při došlo k zastropování 

alespoň pro ty malé a střední podniky. To zastropování je samozřejmě oproti tomu loňsku třeba někde dvou 

třínásobek ceny, takže i s tím je potřeba počítat a není to jednoduché. Velké firmy snad taky se dočkají nějakých 

kompenzací nebo nějaké jiné pomoci, takže hol si tím budeme muset nějakým způsobem poradit, ale nemělo by 

to mít vliv na kvalitu těch služeb, které chceme poskytovat. 

 

A co vliv na cenu těch služeb? 
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My jsme to spočítali na nějakým vzorku 35 největších areálů a je to nějakých 10-15 % navýšení oproti loňsku, 

což já osobně hodnotím jako, že to je ještě rozumné číslo relativně dobrý výsledek, protože je to pořád pod 

hranicí inflace. Rozhodně se do toho nedalo promítnout všechno to zdražení, které je kolem nás, takže je to i 

nějaké zvážení té nabídkové a poptávkové složky ceny, takže myslím si, že to není nic nepřekonatelného. 

 

Máte už teď nějaké signály, že lidé třeba právě kvůli těm rostoucím cenám by méně jezdili na hory, je reálné 

dostat se letos na ta předcovidová čísla? 

 

My jsme optimisty. Já doufám, že se můžeme dostat na ta čísla sezóny 2019 20 zájem o hory se ukazoval i 

proané vzali útokem moře, tak uvidíme třeba vezmou útokem i hory. Samozřejmě jsme při zemi v tom očekávání 

ta menší střediska pro rodiny s dětmi, tak pravděpodobně se ty pobyty můžou třeba zkracovat, ale obecně 

doufám, že ta návštěvnost bude dobrá. 

 

Kateřina Bibenová, redaktorka  

Já bych teď ráda navázala na to, co jsme řešili s panem hronešem, tedy pořádání olympiády dětí a mládeže a 

Světového poháru, jak se daří českým horským střediskům organizace takovýhlech akcí a vůbec úspěšná 

kandidatura na to, aby je mohli pořádat. 

 

mluvčí  

Tak ta světová akce, tak to je skutečně jedno 2 střediska, které by mohly připadat v úvahu a je to dlouhodobá 

práce, která začíná od funkcionářů ve svazu lyžařů a podobně, takže to je potom až takovéto finální vyjednávání 

se v rámci jednotlivých středisek ty menší akce typu olympiády dětí a mládeže, tak ty se samozřejmě pohybují i 

po českých horách. Jsme za to rádi, protože to ukazuje v podstatě ten potenciál, jak závodnický, tak i těch dětí, 

že si čichnou k něčemu takovýmu k takovéhle větší akci a myslím si, že v každém středisku v průběhu každé 

sezóny je větší akce ne samozřejmě tohohle rozměru, které oživí vlastně tu nabídku pro ty návštěvníky 

lyžařských středisek. 

 

Kateřina Bibenová, redaktorka  

Já vám moc děkuju, ať se daří letos horským středim, no a přejdeme ještě k bezpečnosti na horách. Budeme se 

o ní bavit s náčelníkem horské krkonošské služby panem Pavlem Siem, dobrý ráno. Dobré ráno. Dobré ráno 

divákům České televize. Včera Horská služba upozorňovala na to, že na hřebenech Krkonoš mohou být špatně 

průchozí některé cesty začněme na hřebenech, jak to tam teď vypadá? 

 

mluvčí  

Tak hřebeny mají kolem 40 cm nového sněhu, ale ten sníh nemá žádný základ a máme teď problémy. Poslední 

2 dny, že jsme zasahovali u pěti případů na hřebenech, kdy jsme sváželi z hřebenů z hřebenů 12 lidí 

vyčerpaných, kteří neodhadli svoje síly a přecenili je a nebyly pak schopný dojít tam, kam chtěli, takže jsme 

pomocí techniky je dostávali do bezpečí. 

 

Jak se teda připravit teď, pokud bych přece jen nebo někdo z diváků chtěl vyrazit na hřebenovou túru? 

 

Tak musí dobře zvážit svoje schopnosti a síly, protože ty lidi všechno byli pěší turisti, který vlastně neodhadli to, 

že v tom pohyb v tom sněhu je daleko náročnější a v podstatě došly jim síly někde v polovině túry a zavolali si 

nás o pomoc. 

 

Kateřina Bibenová, redaktorka  

Pojďme se vrátit, ale na sjezdovky. Vy tady budete ukazovat zásahy Horské služby právě přímo na sjezdovce, 

co teda u ukážete, co nás čeká? 

 

mluvčí  

Tak ukáž se zásahy se areálu vyskytnou to znamená bude to nějaké ošetření lyžařského úrazu, sundávání z 
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lanovky a takovýhle věci. 

 

Jaké jsou nejčastější zásahy Horské služby právě v tomto období tady vlastně ještě na začátku sezóny. 

 

Tak nejčastější zásahy jsou, bych řekl po celou dobu stejný na těch sjezdovkách, prostě jsou to běžný lyžařský 

úrazy od poranění kloubů, zlomenin, občas, bohužel i vážnější úrazy, který pak jsou složitější, ale na všechno 

jsme připraveni. 

 

Kateřina Bibenová, redaktorka  

Jaká skupina lyžařů nebo obecně pojďme návštěvníků hor je, řekněme, taková nejrizikovější, kdo podniká výlety 

nebo nějaké aktivity, které jsou opravdu rizikové, které vyžadují častý zásah Horské služby? 

 

mluvčí  

Tak já si nemyslím, že jsou to určitý určitý skupiny, ale co se týká lyžařů na sjezdovkách, tak samozřejmě jsou 

výborný lyžaři, který zase ale jezdí rychleji, takže pak, když i ten lyžař to nezvládne, tak má pád ve větší 

rychlosti, který může být pak skončit zraněním. pro lyžaři, který lyžujou nebo jsou začátečníci, tak se pohybujou 

na těch turistických sjezdovkách, kde se nejezdí tak rychle, ale zase pak jsou to poranění nějakých kolen a a 

podobně. 

 

Kateřina Bibenová, redaktorka  

Jaké vybavení vy doporučujete na lyže je to jenom ta helma, která už se víceméně stala standardem, když se 

rozhlédneme kolem nás, tak většina lyžařů už ji má neboo nějaké další ochranné prvky, které lyžařům, případně 

snowboardistům právě pro pobyt na sjezdovkách doporučujete. 

 

mluvčí  

Tak, jak se se zmínila, tak je to je to přilba, pak se dá použít pá páteřák, kde to je ochrana teda páteře proti 

poranění a já bych řekl, že důležitý je mít dobře seřízené lyže, protože je potřeba, aby ta lyže při pádu vypla, a 

když když to vázání bude přetažený, tak nevypne a dojde k poranění končetiny. 

 

Kateřina Bibenová, redaktorka  

Ještě pojďme k Horské službě v zimním období, museli jste třeba posilovat kapacity oproti tomu letnímu, je pro 

vás ten zimní provoz náročnější z tohohle hlediska? 

 

mluvčí  

Tak určitě my tady v Krkonoších naimu přibírá Nacherovi, začnou teda týdenním školením, který proběhne tady 

a potom teda se rozjedou do těch svých středisek a tam začnou sloužit. 

 

Kateřina Bibenová, redaktorka  

Ještě se pojďme vrátit zpátky na hřebeny. Vy jste říkal, teď je tam 40 cm sněhu zhruba, který je ale nový nemá 

tedy ten pevný základ. Hrozí třeba v dalších dnech vyhlášení už nějakého prvního stupně lavinového nebezpečí. 

 

mluvčí  

Tak, jak jsem řekl, tam 40 cm sněhu, ale ten sníh padal za působení silnýho větru, takže jsou tam někde metrové 

i větší větší návěj na těch cestách, takže tam je to právě hodně různorodý a předpokládáme, že teď teď přijde 

další sněžení a že už už to bude znamenat vyhlášení hlavně na stupně. 

 

Vy jste říkal, že ty turisté, které jste tam zachraňovali v posledních dnech byli převážně pěší, ale dá se už nahoru 

na hřebeny vytáhnout běžky? 

 

Já myslím, že už se tam dá po určitých cestách jít na běžkách nebo na skialpinických lyžích, ale vybíral bych 
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cesty, ke který nejsou. V létě moc kamenitý a jsou to spíš ty asfaltky nebo ty štěrkový cesty. 

 
 

 

 

Jaká bude lyžařská sezóna?  
ČT 24 | 11.12.2022 | Zpráva: 9 | Sledovanost pořadu: 0  

Vendula HORNÍKOVÁ, moderátorka  

A teď zamíříme do hor. Libor Knot, ředitel Asociace horských středisek, je s námi ve vysílání a i vás zdravím, i 

vám přeji hezký večer. 

 

Libor KNOT, ředitel Asociace horských středisek  

Dobrý večer všem. 

 

Vendula HORNÍKOVÁ, moderátorka  

Jak jsou aktuálně obsazené české hory teď v předvánočním období, ale například i během Vánoc a na Silvestra, 

je plno? 

 

Libor KNOT, ředitel Asociace horských středisek  

Tak samozřejmě sezóna se rozjíždí. Teď o víkendu to bylo něco přes 10 středisek, ale na příští víkend už je 

hlášeno otevírání mnoha dalších. Rezervace na vánoční pobyty a potom i na ten leden - únor jdou, řekl bych, 

relativně dobře, protože samozřejmě vnímáme tu situaci nelehkou, která je kolem nás, ale zatím jsme optimisty, 

protože se to plní. Rozhodně se teda nedá říct, že se už nedá koupit pobyt třeba na Vánoce nebo na Silvestra, to 

určitě ano, jsou možná vyprodané jenom takové ty nejvíc hotely na sjezdovce a podobně, ale určitě se dá ještě 

na hory rezervovat pobyt. 

 

Vendula HORNÍKOVÁ, moderátorka  

A jakou očekáváte letošní i příští zimní sezónu, možná i v porovnání s těmi předchozími roky, roky, kdy Česko 

řešilo covid, roky, kdy například se nemohlo vyrazit na hory, tak kdybyste to možná mohl porovnat i s tou 

minulostí? 

 

Libor KNOT, ředitel Asociace horských středisek  

Tak samozřejmě pro nás poslední rok rozumný byl 2019-20, pak jsme zažili několik covidových sezón, z toho 

jedna byla úplně s uzávěrou. Takže to bychom neradi samozřejmě zapomněli. Samozřejmě ty ekonomické 

důvody si s sebou, dopady si neseme s sebou dál. Proto my, i když ta situace kolem nás, energie, inflace, válka 

a podobné záležitosti rozhodně nejsou jednoduché, tak jak ze středisek lyžařských zaznívá, chtějí letos připravit 

ty služby, ať už sjezdové tratě, lanovky, vleky, ale samozřejmě i návazné ubytování, stravování v podobné 

kondici, jako tomu bylo před covidem. To znamená nikde na těch viditelných službách směrem k zákazníkovi se 

šetřit nebude a doufáme, že budeme atakovat ta čísla návštěvnosti, které byly před covidem. To znamená, že 

návštěvníci rádi přijedou zase na čerstvý vzduch a na hory. 

 

Vendula HORNÍKOVÁ, moderátorka  

A jak na provozovatele horských středisek dopadají drahé energie, energetická krize? 

 

Libor KNOT, ředitel Asociace horských středisek  

Tak samozřejmě dopadají jako na všechny. My jsme hodně nervózní byli, dejme tomu, v tom září - říjnu, než se 

ta situace konsolidovala alespoň v tom ohledu, že došlo vládními opatřeními k zastropování cen pro malé a 

střední podniky, kdy ta cena je 2-krát, 3-krát někdy i 4-krát vyšší než bývala, ale pořád je to těch, dejme tomu, 6 

Kč za silovou energii, což je něco, s čím se dá pracovat, dá se dopočítat nějakých ceníkových cen a nějaké 

ekonomiky. U těch velkých areálů, kterých taky je zhruba 30 % trhu, se rýsuje nějaké řešení, jak s těmi 
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energiemi pomoct ze strany vlády. Takže není to jednoduché, ale budeme si s tím muset všichni samozřejmě 

poradit jako všechny ostatní obory. 

 

Vendula HORNÍKOVÁ, moderátorka  

To znamená, že nemáte zprávy o tom, že by třeba někde hrozilo, že ukončí sezónu dříve, protože já jsem si 

našla, že vy jste v jednom rozhovoru řekl, že omezený provoz skiareálů by měl drtivý negativní dopad na 

zaměstnanost a životaschopnost obcí a celých horských regionů. Tak nemáte zprávy, že by to někde hrozilo? 

 

Libor KNOT, ředitel Asociace horských středisek  

Tak to byly informace, které zaznívaly v tom září - říjnu, tam jsme tu obavu skutečně měli. Ale s tím, jak přišla 

pomoc, která je samozřejmě zásadní pro ten provoz, tak už samozřejmě, jak jsem říkal před chvílí, se dá 

nějakým způsobem ta zima naplánovat. A jak jsem říkal, šetřit určitě na tom, co nabídneme zákazníkům 

nechceme a doufáme, že si s tím poradíme a ty služby budou poskytnuty tak, jako byli zákazníci zvyklí a 

rozhodně nemáme zprávy o tom kromě nějakých jednotlivých vleků, že by středisko jako lyžařské, kde je několik 

třeba vleků a víc končilo svůj provoz. Naopak, myslím si, že všechny do toho jdou tak nějak říkajíc s nějakým 

rozumným optimismem a připraví ty služby co nejlépe. 

 

Vendula HORNÍKOVÁ, moderátorka  

Jak se budou zvyšovat ceny právě v souvislosti s aktuálním děním, ať už s energetickou krizí, tak ale také s 

inflací. Mluví se o tom, že si lyžaři v letošní turistické sezóně v těch největších střediscích připlatí za skipasy v 

průměru o 10 až 15 % víc. Tak to je tedy ten průměr nebo myslíte, že by někde mohlo být i vyšší zdražování? 

 

Libor KNOT, ředitel Asociace horských středisek  

Je to tak, jak jste řekla. My jsme to spočítali na nějakých 35 největších areálech. To je těch 10 až 15 %, což je 

pod hranicí inflace. Takže to je docela pozitivní zpráva. Určitě se do toho nedá promítnout veškeré to navýšení 

vstupů, ať už jsou to energie, mzdy, platy a všechny tyhle ostatní věci. Na druhou stranu ty ceny musí 

samozřejmě odpovídat i koupěschopnosti. Takže zůstává to navýšení nějak při zdi. Nemyslím si, že se to bude v 

průběhu sezóny měnit. Ty ceníky jsou dané a neočekávám, že by došlo k nějakým výrazným změnám. 

 

Vendula HORNÍKOVÁ, moderátorka  

A ještě tedy přidám jednu informaci. Novinkou letošní lyžařské sezóny má být například integrovaný skipas pro 

Beskydy a Valašsko, do kterého bude zapojeno 7 středisek. Skiareály také budou pokračovat v trendu prodeje 

skipasů online, u kterých nabízejí slevy. Tak jaké další novinky čekají turisty, lyžaře, snowboardisty? 

 

Libor KNOT, ředitel Asociace horských středisek  

Ty investice, které letos nebyly malé, je to skoro zase tři čtvrtě miliardy, před touto zimní sezónou šly zejména do 

zkvalitnění těch provozů a do šetření v různých ohledech s energiemi. To znamená, není to úplně něco, co by 

zákazník na první pohled viděl, jsou to třeba přístroje, které se montují do rolet, aby se měřila výška toho sněhu 

tak, aby se na každém místě té sjezdovky udělala optimální vrstva, což potom šetří naftu, energii, vodu a 

všechny ty ostatní vstupy. Čili to jsou ty věci, které nejsou až tak vidět. Ale to, co jste řekla, platí digitalizace 

všemi možnými směry, včetně toho nákupu skipasů, který opravdu doporučuju se podívat a tam, kde to lze, tak 

koupit dopředu, protože to ve většině drtivé bývá o 10, někdy i 20, 30 % výhodnější, než na pokladně. A jednou z 

těch větších novinek, která je teda vidět i pro zákazníky, je například spojení modré tratě na Klínovci, čímž 

vznikla v podstatě nejdelší sjezdovka v České republice. 

 

Vendula HORNÍKOVÁ, moderátorka  

Ředitel Asociace horských středisek Libor Knot. Děkuju a přeju hezký nedělní večer. 

 

Libor KNOT, ředitel Asociace horských středisek  

Děkuji i vám, na shledanou. 
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Kateřina Neumannová: České hory jsou pro všechny URL  
e-news.cz | 12.12.2022 | Rubrika: Rozhovory | Autor: Renáta Lucková  

Rozhovor s KATEŘINOU NEUMANNOVOU, prezidentkou Asociace horských středisek a vrcholovou 

sportovkyní. 

 

Kateřina Neumannová je prezidentka Asociace horských středisek (AHS), olympijská vítězka a mistryně světa v 

běhu na lyžích, bývalá česká reprezentantka v běhu na lyžích a bikerka. 

 

„Horským střediskům by nejvíce pomohlo, a by už byl klid na práci, měli jsme klimaticky dobré zimy a hodně 

návštěvníků, včetně těch ze zahraničí. Potřebovali bychom kvalitní zákon o cestovním ruchu, tak jako ho mají 

naši sousedé v Rakousku, Itálii, ale i třeba na Slovensku.“ 

 

Co se týká českého vrcholového sportu „Osobnosti máme a další myslím rostou. Trochu hůř to vidím se 

systémem výchovy sportovců, kteří by měli být v budoucnosti reprezentanty státu. V mnoha sportech ztrácíme 

pozice, které jsme měli v minulosti,“ říká Kateřina Neumannová. 

 

Jste prezidentkou Asociace horských středisek ČR. Co je účelem a cílem této asociace? 

 

AHS sdružuje provozovatele horských středisek a další organizace podílející se na turistickém ruchu na horách, 

a to za účelem efektivního prosazování jejich společných zájmů. Cílem je zlepšení podmínek pro jejich činnost, 

což by mělo vést k dalšímu rozvoji sportovních a volnočasových služeb poskytovaných v horských střediscích na 

území České republiky. 

 

Jak AHS podporuje jednotlivá horská střediska? 

 

AHS nepodporuje jednotlivá střediska odděleně, ale pracuje pro všechny areály. Snažíme se vědět, co nejvíce 

lyžařské areály trápí, a na těchto tématech pracujeme. Některé úkoly se dají vyřešit rychle, na některých se 

pracuje řadu let. 

 

Jak vnímáte jako bývalá vrcholová česká sportovkyně úroveň sportu a možnosti sportovního vyžití v České 

republice? 

 

Pokud mluvíme o podmínkách na horách, tak úroveň vnímám jakou dobrou, a stále zlepšuje. Samozřejmě máme 

stále co dohánět, ale k tomu bychom potřebovali i větší podporu státu v oblasti cestovního ruchu. Jednotlivé 

areály investují do zlepšení podmínek a služeb, tak doufáme, že si návštěvníci cestu na hory najdou. 

 

Jak je na tom v současnosti mládež a děti se sportem? Rostou další výrazné osobnosti českého sportu? 

 

Osobnosti máme a další myslím rostou. Trochu hůř to vidím se systémem výchovy sportovců, kteří by měli být v 

budoucnosti reprezentanty státu. V mnoha sportech ztrácíme pozice, které jsme měli v minulosti. Je to vidět na 

výsledcích závodů družstev nebo štafet. V tom jsem trochu skeptická a bojím se, že celkové počty medailí na 

světových soutěžích neporostou. Jednotlivce ale určitě mít budeme. 

 

Jak horská střediska ovlivnila dvouletá koronavirová pandemie? Za jak dlouho mají šanci se z toho „zotavit“? 

 

Ovlivnila, a to hodně. Jedna zimní sezóna nebyla vůbec, dvě byly pandemií částečně poznamenány. Postihlo to 

úplně všechny, délka zotavení nebude pro všechny stejná a bude také záležet na tom, jaké budou další sezóny. 

https://e-news.cz/rozhovory/katerina-neumannova-ceske-hory-jsou-pro-vsechny/
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Ta uplynulá nebyla špatná, ale potřebujeme jich víc. V průměru to ale vidíme nejméně na tři sezóny pro 

zotavení. 

 

Co by horským střediskům nejvíce pomohlo? 

 

Aby už byl klid na práci, měli jsme klimaticky dobré zimy a hodně návštěvníků, včetně těch ze zahraničí. A také 

jak už jsem dříve naznačila, potřebovali bychom kvalitní zákon o cestovním ruchu, tak jako ho mají naši sousedé 

v Rakousku, Itálii ale i třeba na Slovensku. 

 

Jak jsou na tom česká horská střediska v současnosti? Co chystají na letní sezónu? 

 

Letní sezóna se už rozběhla, areály investovaly zhruba 250 mil Kč do zlepšení infrastruktury a služeb pro 

návštěvníky. Letní sezóny nabírají na důležitosti, do hor míří aktivní lidé, kteří chtějí odpočívat, ale i sportovat a 

být aktivní. 

 

Jak se potýkají horská střediska s dostatkem kvalifikovaných pracovníků celoročně, a zvláště i pro letní sezónu? 

 

Své klíčové lidi si lyžařské areály potřebují udržet, zároveň mají hodně sezónních zaměstnanců. Celkově 

lyžařské areály kopírují situaci v ČR, nicméně provoz a služby pro návštěvníky jsou zajištěny. 

 

Jsou české hory a horská střediska jen pro zdatné lidi a aktivní dovolené či jsou přístupná i pro lidi méně zdatné, 

starší či se zdravotním postižením a pro rodinné rekreace? 

 

České hory jsou pro všechny, od zdatných sportovců až pro ty méně zdatné a návštěvníky s hendikepem. Je 

potřeba si najít středisko, jehož nabídka služeb odpovídá představám o vaší dovolené a plánovaných aktivitách. 

V létě jsou v provozu lanovky, které ty měně zdatné vyvezou na kopce, kde lze začít pěší túry nebo cyklistické 

vyjížďky. Stejně tak jsou vybudována hřiště, lanové parky a jiné atrakce pro děti i dospělé. 

 

Jste dvojnásobnou juniorskou mistryní světa v běhu na lyžích, několikanásobnou držitelkou olympijských medailí 

od zlaté, stříbrné i bronzové z OH v Naganu (1998), v Salt Lake (2002), v Turínu (2006) a další. Jak na období 

vrcholového sportu vzpomínáte? 

 

Vzpomínám ráda. Byla to tvrdá dřina, ale sport jsem měla a mám ráda a velká vítězství byla tou nejlepší 

odměnou. Mnoho let jsem prožila na horách, které mám moc ráda dodnes, a na Šumavu jezdím každý víkend. 

Olympijské vítězství v Turíně bylo samozřejmě vrcholem kariéry a je pro mne dodnes živé. 

 

Vrcholový sport je také o adrenalinu a emocích. Chybí vám to? Co z vrcholového sportu využíváte v běžném 

životě? 

 

Něco mi chybí, něco ne. Mám už teď raději klidnější život, adrenalinu a závodního stresu jsem si užila dost. 

Úspěšní sportovci bývají v pracovním životě po konci kariéry pracovití, organizovaní a zvyklí zabrat, když je 

třeba. To mám myslím i já. Sportovci také neradi prohrávají, to mi zůstalo dodnes. 

 

Jste známá především jako běžkyně na lyžích. Aktivně jste se věnovala i cyklistice, kdy jste se v roce 1996 na 

letní olympiádě v Atlantě se zúčastnila soutěže na horských kolech na 31,9 km a skončila 18. Co mají 

společného cyklistika a běh na lyžích? 

 

Cyklistika a běh jsou oba vytrvalostní sporty, které jsou svým tréninkovým i závodním zatížením podobné. My 

jsme na kole trénovali na jaře a na začátku léta, a tak bylo docela jednoduchá občas nasadit startovní číslo. 

Problémem byla naopak technika, na jejíž nácvik na kole jsem neměla moc času a občas mi na kole chyběla. 
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Jak vy sama nejraději trávíte dovolenou? Kam se chystáte letos? 

 

Jak jsem zmínila, mám na Šumavě na Zadově chalupu, o kterou se starám, a protože tam mám i apartmány na 

pronajímání, trávím většinu volného času tam. Občas se ráda i vykoupám, ale na dovolenou do teplých krajů 

jezdím raději na jaře nebo na podzim. V létě určitě zamířím i do jiných hor než jen na Šumavu. 

 

Děkuji za rozhovor. 

 

Foto: Poskytnuto Kateřinou Neumannovou 

 

Zdroj: Renáta Lucková 

 
   

 


